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Събитията на унгаро-австрийската
граница от юни 1989 година - 20
години по-късно
Незабравимите кадри с тълпи от хора, катерещи се по Берлинската стена на
9 ноември 1989 година, са се превърнали в символ на падането на Желязната
завеса. През историческата 1989 има обаче много събития, които предхождат
падането на Стената - едно от тях е премахването на оградата с бодлива тел
по автрийско-унгарската граница край град Шопрон през юни. По повод 20-
годишнината от събитието потърсихме мнението на някои евродепутати.

Когато хиляди германци от ГДР се отправят през лятото на 1989 година към Унгария,
унгарският външен министър Гюла Хорн и австрийския му колега Алоис Мок се
договарят за премахване на оградата от бодлива тел на границата край унгарския
град Шопрон. Денят е 27 юни 1989.

Унгарският евродепутат József Szájer (ЕНП-ЕД), представител на демократичната
опозиция през 80-те години, смята, че "тези, които премахнаха границата при
Шопрон преди 20 години, извършиха едно от най-забележимите събития на XX век."

 
"Неотдавна връчих парче от тази бодлива тел на председателя на ЕП Hans-Gert
Pöttering и на председателя на ЕК Жозе Мануел Барозу. Давал съм го на европейски
политици, чиито страни отдавна живеят свободно, така че да им напомнят, че  и най-
потисническите режими могат да се съборят".
Австрийската евродепутатка Christa Prets (ПЕС) е била кмет в австрийската област
Бургенланд, граничеща с  Унгария. Тя си спомня: "Беше впечатляващо, подобно на
1956 година, когато дойдоха унгарците, които искаха да живеят свободно, това бяха
исторически моменти."
Г-жа Gisela Kallenbach, израснала в ГДР и сега евродепутат от  Партията на
Зелените/Европейския свободен алианс, не е била допусната заради произхода си
да направи матура в ГДР.

Тя признава, че събитията от 1989 година на австрийско-унгарската граница са
били напълно "зашеметяващи" за нея. "Първо, никой не очакваше, че ще доживеем
края на Желязната завеса, второ, се страхувахме, че още от нашите близки,
приятели и колеги ще заминат към "прехваления Запад". През 1990 година аз
бях една от тези, които викаха "Оставаме"....  "В крайна сметка премахването на
оградата по границата бе важна стъпка по пътя към демокрация и единна Германия.
Следователно, трябва да сме благодарни на унгарското правителство от това време
за неговата смелост."
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